
 PROTOKÓŁ nr 3/2019 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w Rogoźnie odbytego w dniu 
22 lutego 2019 roku o godz. 13:00 w Kopaszynie. 

 

Posiedzenie Komisji otworzył i posiedzeniu przewodniczył Wiceprzewodniczący Paweł Wojciechowski. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że na 5 członków Komisji w obradach bierze udział 4 członków Komisji. 
Komisja jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia KGFiR. 

5. Funkcjonowanie systemu gospodarki odpadami na terenie Gminy Rogoźno. 

6. Omówienie projektów uchwał i materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej w Rogoźnie.  
7. Wolne głosy i wnioski.  
8. Zamknięcie obrad.   

 
Ad. 3 Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia KGFiR. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad. 5. Funkcjonowanie systemu gospodarki odpadami na terenie Gminy Rogoźno. 

Pan prezes Szygenda Andrzej przedstawił historię powstania zakładu: 

lata 90 –  inspekcja WIOŚ (Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska) w Poznaniu zamknęła 
składowisko odpadów w Wągrowcu ze względu na brak zabezpieczeń. W efekcie powstało pytanie – 
gdzie powstanie nowe składowisko.Wykupiono grunty, łącznie 25,2199 ha -sfinansowane w 22% przez 
Gminę Wągrowiec i 78% przez Miasto Wągrowiec 

1999r. –  rozpoczęto budowę kwatery nr1, wagi, wiaty, systemu monitoringu. Koszt całkowitej 
inwestycji wynosi ponad 4 mln PLN 

3 kwietnia 2000r. – osoby reprezentujące: 

 Gmina Miejska Wągrowiec 
 Gmina Wągrowiec 
 Miasto i Gimna Skoki 

podpisały akt notarialny o zawarciu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 

1 lipiec 2000r. -  przyjęto pierwsze odpady 



W późniejszych latach do Spółki dołączyły kolejne Gminy. 
Obecnie Spółka swym zasięgiem obejmuje 15 gmin - Udziałowców Spółki i są nimi: 

 Gmina Miejska Wągrowiec (założyciel Spółki) 
 Gmina Wągrowiec (założyciel Spółki) 
 Miasto i Gmina Skoki (założyciel Spółki) 
 Gmina Mieleszyn (przystąpiła w 2002r.) 
 Miasto i Gmina Szamocin (przystąpiła w 2005r.) 
 Gmina Chodzież (przystąpiła w 2005r.) 
 Gmina Budzyń (przystąpiła w 2007r.) 
 Gmina Miejska Chodzieź (przystąpiła w 2007r.) 
 Gmina Damasłwek (przystąpiła w 2008r.) 
 Miasto i Gmina Margonin (przystąpiła w 2008r.) 
 Miasto i Gmina Gołańcz (przystąpiła w 2008r.) 
 Gmina Mieścisko (przystąpiła w 2008r.) 
 Gmina Rogoźno (przystąpiła w 2008r.) 
 Gmina Ryczywół (przystąpiła w 2008r.) 
 Gmina Wapno (przystąpiła w 2008r.) 

2009r. - spółka podjęła pierwsze działania w kierunku budowy Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
Nowe-Toniszewo-Kopaszyn. 

2010r. – podpisanie umowy o dofinansowanie Projektu pt. „Budowa Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów Nowe - Toniszewo – Kopaszyn”  z Wojwódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu jako Instytucja Pośrednicząca dla: 

  

Priorytetu III "Środowisko Przyrodnicze"  

Działania 3.1 "Racjonalizacja gospodarki odpadami i ochrona powierzchni ziemi" 

Schemat 1 "Projekty dotyczące tworzenia kompleksowych systemów gospodarki odpadami"   

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013. 

współfinansowanego z  Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 

  

Całkowita wartość Projektu wynosi 57.214.386,37 PLN, w tym poziom dofinansowania ze środków Unii 
Europejskiej stanowił 60,30% kwoty całkowitych wydatków kwalifikowalnych Projektu, a to wynosi 
28.002.027,32 PLN. 

Grudzień 2011r.: 

a) rozpoczęto budowę Zakład Zagospodarowania Odpadów Nowe-Toniszewo-Kopaszyn przez firmę 
Control Process S.A. z siedzibą w  Krakowie. Zmiana ustawy wpłynęła na wstrzymanie budowy, 



b) Spółka otrzymała pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu w kwocie 14.338.336,90 PLN na Projekt pt."Budowa Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
Nowe-Toniszewo-Kopaszyn". 

W 2014r. – rozpoczęcie budowy Zakładu Zagospodarowania Odpadów z obecną technologią przez 
firmę ATA Technik Sp. z o.o. Sp. K.A z siedzibą w Budzyniu.  

Zakład Zagospodarowania Odpadów Nowe-Toniszewo-Kopaszyn obsługuje obecnie około 147 tysięcy 
mieszkańców gmin należących do Spółki. 

Cel projektu to – wybudowanie m.in.: 

a) sortowni odpadów komunalnych zmieszanych o przepustowości 30 000- 35 000 Mg/a, 

b) linii sortowniczej do doczyszczania selektywnie zbieranych "surowców wtórnych",  

c) kompostowni frakcji biodegradowalnej, 

d) placu na przyjmowanie odpadów budowlanych i ich ewentualne rozdrabnianie, 

e) placu do przyjmowania odpadów wielkogabarytowych i ich demontażu, oraz ewentualne 
rozdrabnianie, 

f) nowej kwatery służącej deponowaniu odpadów. 

2015r.: 

a) w kwietniu oddano do użytku Zakład Zagospodarowania Odpadów  Nowe – Toniszewo - Kopaszyn, 

b) od 17.06.2015 Zakład Zagospodarowania Odpadów Nowe – Toniszewo - Kopaszyn prowadzi 
działalność jako RIPOK  w zakresie: 

- składowania odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne, 

- mechaniczno- biologicznego przetwarzania zmieszanych odpadów komunalnych, 

- kompostowania selektywnie zebranych odpadów zielonych oraz innych bioodpadów. 

ZZO w Toniszewie to klasyczny przykład zakładu, który ma odbierać i przetwarzać odpady jako MBP, 
czyli metodą mechaniczno-biologiczną. Składa się z trzech podstawowych elementów: sortowni o 
wydajności 35 tyś. ton zmieszanych odpadów komunalnych rocznie, kompostowni, czyli reaktorów 
biostabilizujacych, przekształcających frakcje organiczną, w ilości 17 tyś. ton rocznie oraz kwatery 
nowego składowiska o powierzchni 2,4 ha, służącej do składowania balastu przez najbliższe 15 lat. 

Przy założeniu, że strumień odpadów wyniesie 35 tyś. ton na rok, a składowany balast nie przekroczy 
30 procent tej wartości, okres ten może znacznie się wydłużyć. W efekcie powstał nowoczesny obiekt, 
doskonale wpisujący się w koncepcję funkcjonowania tego typu zakładów w całym województwie i w 
kraju. Istotą tej koncepcji jest minimalizowanie strumienia odpadów - balastu, przeznaczonego na 
składowisko. 

Pan prezes dodał, że odzyskiwanych jest ok 70% surowców, a 30% to odpady składowane. 



Pan wiceprzewodniczący zapytał pana prezesa czy odpady z terenów zamieszkałych i niezamieszkałych 
odpady są ważone osobno? Pan Siwiński powiedział, że zbierane są razem natomiast ważone sa 
osobno. Radny Wojciechowski zapytał, co wchodzi w skład terenów niezamieszkałych? Prezes 
powiedział, że są to między innymi firmy. Pan Pawel Wojciechowski poprosił o wyjaśnienie jak wygląda 
zabieranie gruzu? Pan prezes Szygenda powiedział, że odbiór gruzu odbywa się w każdej ilości, jednak 
tylko od odbiorców, którzy maja z wysypiskiem podpisana umowę. Pan prezes w tym miejscu dodał, że 
limit na śmieci dla całego zakładu na rok wynosi 35 tys ton, jednak wiadomo, że ilościowo w tej chwili 
zakład ten tonaż przekroczy. Zarząd zdaniem pana prezesa musi zrobić wszystko, żeby limit został na 
odpady zwiększony by uniknąć płacenia kar. 
 
Pan Henryk Siwiński  poinformował, że : 

1. w 2018 roku eksploatacja składowiska to bieżące utrzymywanie infrastruktury, przeprowadzenie zgodnie  

       z przepisami ochrony środowiska badań monitoringowych, prowadzenie prac związanych z     

       przygotowaniem do zamknięcia kwatery nr I i otrzymaniem decyzji na jego zamknięcie oraz koszty     

       prowadzenia PSZOK. 

2. koszty działalności 471 685,70, przychody z działalności 208 150,11 strata na działalności -263 535,59 zł. 

3. załącznikiem do mniejszej informacji jest decyzja na zamknięcie składowiska, z niej to wynika jaki ma być  

       prowadzony harmonogram prac. 

4. w sierpniu zeszłego roku pisemnie zwróciłem się do Burmistrza jako właściciela obiektu w sprawie          
       finansowania rekultywacji składowiska - sprawa w toku. 

Pan Siwiński dodał, że zamknięte w obecnej chwili składowisko w Studzieńcu powinno odbyć 
rekultywację, jednak w zawartej umowie z 1995 roku powinno to być zadaniem gminy. Pan burmistrz 
Szuberski powiedział, że udział gminy w kosztach zamknięcia wysypiska jest dyskutowany pod 
względem prawnym z radcą, ponieważ obecny stan wskazuje na brak mechanizmów żeby tą 
rekultywacje przeprowadzić. 
 
Pan Henryk Siwiński powiedział, że łatwiej byłoby to przeprowadzić, gdyby przy zawieraniu umowy z 
gminą utworzony był fundusz przeznaczony na rekultywację, jednak takiego czegoś nie było. 
 
Ad. 6 Omówienie projektów uchwał i materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej w Rogoźnie.  
W tym punkcie zostały omówione następujące projekty uchwał: 

a) wyrażenie zgody na wydzierżawienie nieruchomości gminnej w trybie bezprzetargowym – 
części działki nr 1413/13, 1712/2 i 1712/3, obręb Rogoźno, 

b) wyrażenia  zgody na wydzierżawienie nieruchomości gminnej w trybie bezprzetargowym, 
części działki nr 509, obręb Gościejewo, 

c) Gminnego Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz Zapobiegania 
Bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Rogoźno,  

d) zmiany Uchwały Nr IV/45/2018 z dnia 29 grudnia 2018r., w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury na rok 2019, 

e) wyrażenia woli na przystąpienie przez Gminę Rogoźno do opracowania dokumentacji 
aplikacyjnej do uzyskania dofinansowania. 

Wniosek dotyczący odwołania dotychczasowej pani skarbnik i powołania nowej przedstawił pan 
burmistrz Roman Szuberski. Pan radny Wojciechowski poprosił o kilka słów na temat nowej pani 
skarbnik. 
Pan Roman Szuberski powiedział, że pani Irena Ławniczak jest główna księgową w Powiatowym 
Urzędzie Pracy, posiada wieloletnie doświadczenie w jednostkach samorządu terytorialnego, oraz 
odpowiednie wykształcenie – bliżej jej kandydatura zostanie przedstawiona na najbliższej sesji gminy. 
 
Ad. 7 Wolne głosy i wnioski. 
W tym punkcie pan wiceprzewodniczący Wojciechowski przedstawił sprawy: 



- pismo pana Zenona Olendrowicza w spr. pomnika przyrody, opinia pozytywna 
- pismo pana Zenona Olendrowicza w spr. sfinansowania płotu dla OSP Pruśce,  
- pismo SP ZOZ  w spr, dofinansowania 
Komisja wydała opinie w sprawach: 
- Promenady, opinia dotyczyła nazwy części skweru imieniem Księdza Pomorskiego – opinia pozytywna, 
- aportu – przekazanie majątku spółce gminnej Aquabellis – opinia pozytywna. Pan Wojciechowski miał 
wątpliwości dotyczące braku informacji w uchwale z 2017 dotyczące wycofania akcji. Pan Roman 
Piątkowski powiedział, że nie jest on autorem uchwały z 2017 roku i po szczegółowe wytyczne należy 
zwrócić się do pani skarbnik. 
- linii KV – opinia pozytywna,  
 
Następnie radni złożyli wnioski w sprawach: 
- radny Paweł Wojciechowski – do WZDW o usunięcie zastoin wody na ul. Kościelnej, oraz o 
wybudowanie chodnika wzdłuż ul. Wągrowieckiej, do ZDP o określenie działań i realizacji ul. Za 
Jeziorem, odnowienie barierek na moście przy ul. Lipowej i przycięcie trzech drzew na dz. Nr 54/1 ul. 
Ogrodowa i W. Szkolna, montaż i uzupełnienie koszy na śmieci na terenie gminy, ewentualne 
zabezpieczenie środków na brakujące oświetlenie w gminie, wyrównanie ul. Topolowej, Żurawiej, 
- Pani radna Ewa Wysocka złożyła wnioski – do ZDP o postawienie lustra przy drodze Rogoźno – 
Murowana Goślina; wyjazd z Międzylesia, oraz uporządkowania spływającej wody opadowej, 
utwardzenie dziur w Międzylesiu w stronę Boguniewa, 
- Pan Krzysztof Nikodem złożył wnioski – o przyspieszenie wyrównania drogi do Nowego Młyna oraz od 
strony drogi powiatowej do boiska w Garbatce, 
- Pan radny Perlicjan złożył wnioski dotyczące wymalowania barierek i utwardzenie drogi na Wełnie, 
oraz utwardzenie ulicy Sielskiej w Jaraczu. 
 
Ad. 8 Zakończenie. 
Posiedzenie komisji zakończone zostało o godz. 18.30 – protokołowała Anna Mazur. 
 


